

provisions of the Report of the Electoral Boundaries Commission for the Province of British Columbia, laid before this House by the Speaker on Friday, June 3, 1983, on the grounds set forth hereinafter:

1. The Commission failed to give adequate attention and consideration to geographical, political and demographic factors when planning the redistribution of electoral boundaries within the Province, factors which are specifically provided for by subsections 13(c)(i) and 13(c)(ii) of the Electoral Boundaries Readjustment Act to be included in the terms of reference of the Commission.

2. The Commission included within the boundaries of the constituency of Delta an area described by the Commission as commencing at the inter-section of 72nd Avenue with the West Boundary of said district municipality (Scott Road) and East along 72nd Avenue to 136th Street and South along 136th Street and its production to the Dees Island Throughway. Thence South Easterly along the Dees Island Throughway to the Serpentine River, thence South Westerly along the Serpentine River and across Mud Bay to the West Boundary of said Municipality. In doing so, the Commission has ignored the many factors described above which tie this area to the Constituency of Surrey—White Rock and the community of interest that the area shares with the Municipality of Surrey.

3. In the readjustment of the boundaries of the Constituency of Esquimalt—Saanich, while the entire Municipality of Esquimalt was removed to create the eastern portion (and basic core) of a new constituency, a section of the Municipality of Saanich was severed from the whole, to be, for federal electoral purposes, attached to the Municipality of Oak Bay, one of the two Municipalities making up the main base of the Constituency of Victoria. The proposed electoral boundaries not only end the over 30 year association in a single electoral district of the Municipalities of Esquimalt and Saanich but needlessly dismembers the Municipality of Saanich.

4. Willis Point is a small enclave now in Cowichan—Malahat—The Islands, to which access is possible through the Saanich Riding only. The population has its community links with Saanich rather than with Esquimalt. Willis Point, therefore, should be included in the newly-named Riding of Saanich-Gulf Islands.

5. The name of the proposed constituency of Capilano-Howe Sound should be changed to Coast-Capilano to better reflect the fact that the proposed constituency would be created through the westerly extension of the boundaries of the existing constituency of Capilano along the Sunshine Coast.

6. The Commission included within the boundaries of the Constituency of Prince George—Peace River that area of the City of Prince George bordered in the North by Fifth Avenue, in the South by Griffiths Avenue, in the West by Cariboo Highway, and in the East by Carney Street, thus ignoring the geographic factors which tie such said area to the Constituency of Prince George—Bulkley Valley and the community

fondée une opposition aux recommandations du Rapport de la Commission de délimitation des circonscriptions électorales agissant pour la province de la Colombie-Britannique déposé par le Président devant cette Chambre, le vendredi 3 juin 1983, pour les motifs ci-après énoncés:

1. La Commission n'a pas accordé suffisamment d'attention et de considération aux facteurs géographiques, politiques et démographiques lorsqu'elle a planifié le redécoupage des circonscriptions électorales de la province, facteurs qui, en conformité des alinéas 13c(i) et 13c(ii) de la Loi sur la révision des limites des circonscriptions électorales, devaient être inclus dans le mandat de la Commission.

2. La Commission a inclus dans la circonscription de Delta un secteur qu'elle décrit comme commençant à l'intersection de la 72^e Avenue et de la limite ouest de ladite municipalité régionale (chemin Scott), s'étendant en direction est le long de la 72^e Avenue jusqu'à la 136^e Rue, puis en direction sud le long de la 136^e Rue jusqu'à l'intersection entre celle-ci et l'autoroute Dees Island. A partir de ce point en direction sud-est le long de l'autoroute Dees Island jusqu'à la rivière Serpentine, puis en direction sud-ouest le long de la rivière Serpentine et en franchissant la baie Mud jusqu'à la limite ouest de ladite municipalité. En agissant ainsi, la Commission n'a pas tenu compte des nombreux facteurs décrits ci-dessus qui lient ce secteur à la circonscription de Surrey—White Rock et des intérêts communs que le secteur partage avec la municipalité de Surrey.

3. Dans le cas du redécoupage de la circonscription d'Esquimalt—Saanich, on a retranché toute la municipalité d'Esquimalt pour créer la partie est (et le coeur) d'une nouvelle circonscription, mais on a aussi retranché un secteur de la municipalité de Saanich pour l'inclure, pour les besoins des élections fédérales, à la municipalité de Oak Bay, une des deux municipalités qui constituent la base principale de la circonscription de Victoria. Non seulement les limites électorales proposées mettent-elles fin à une union en une même circonscription électorale des municipalités d'Esquimalt et de Saanich, union qui remonte à plus de 30 ans, mais elles démembrement en outre inutilement la municipalité de Saanich.

4. Willis Point constitue une petite enclave, présentement située dans la circonscription de Cowichan—Malahat—Les Îles, à laquelle on peut accéder par la circonscription de Saanich seulement. La population a des liens communautaires avec Saanich plutôt qu'avec Esquimalt. C'est pourquoi Willis Point devrait être incluse dans la circonscription rebaptisée de Saanich—Gulf Islands.

5. Il faudrait changer le nom de la circonscription proposée de Capilano—Howe Sound en Coast—Capilano pour mieux refléter le fait que la circonscription proposée serait créée par le recul vers l'ouest des limites de la circonscription actuelle de Capilano, le long du chemin Sunshine.

6. La Commission a inclus dans la circonscription de Prince George—Peace River le secteur de la ville de Prince George délimité au nord par la Cinquième avenue, au sud par l'avenue Griffiths, à l'ouest par le chemin Cariboo et à l'est par la rue Carney. Elle n'a ainsi pas tenu compte des facteurs géographiques qui lient le secteur en question à la circonscription de Prince George—Bulkley Valley, ni des intérêts communs que